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RADA POSKYTOVATELŮ  

10. června 2025 od 15.00 hodin MZd/webex  

 

Přítomni na MZd:  

ministr zdravotnictví – prof. MUDr. Vlastimil Válek, CSc., MBA, EBIR 

MUDr. Vladimír Dvořák, Ph.D. 

MUDr. Petr Šonka 

MUDr. Zorjan Jojko 

MUDr. Ilona Hülleová 

Doc. MUDr. Roman Šmucler, CSc. 

PhDr. Robert Huneš 

Ing. Jiří Horecký, Ph.D., MSc., MBA 

RNDr. Jaroslav Loucký, Ph.D., LL.M. 

Mgr. Michal Hojný 

MUDr. Miroslav Mach  

MUDr. Dalibor Štambera 

Bc. Ludmila Kučerová 

MUDr. Renata Knorová 

PhDr. Mgr. Jan Bodnár, LL.M. 

Mgr. Jakub Dvořáček  

Ing. Michaela Matoušková, MHA, MPA 

Ing. Helena Rögnerová 

Mgr. Tomáš Troch 

Mgr. Barbora Poláková   

Dominika Brožíková  

 

 

Přítomni webex: 

MUDr. Eduard Bláha 

Mgr. Monika Marková 

prof. MUDr. Pavel Jansa, Ph.D. 

Mgr. Marek Hampel 

MUDr. Eduard Sohlich, MBA (zástup: Ing. Michal Čarvaš) 

prof. RNDr. Ladislav Dušek, Ph.D. 
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Omluven: 

MUDr. Marek Slabý, MBA 

MUDr. Václav Volejník, CSc. 

prof. MUDr. David Feltl, Ph.D., MBA 

Mgr. Irena Storová, MHA 

Ing. Václav Moravec 

Bc. Kamil Doležel 

 

  

 

Program: 

 

1. Současná finanční situace systému v.z.p. s ohledem na vývoj úhrad v 

roce 2025 a dohodovací řízení o úhradách na rok 2026 - MUDr. Zorjan 

Jojko 

2. Vzdělávací aprobační program šestiměsíční po písemné a před 

praktickou částí aprobační zkoušky – MUDr. Miroslav Mach 

 

 

Různé:  

 

 

 

 

 

 

 

 

1. Současná finanční situace systému v.z.p. s ohledem na vývoj úhrad v 

roce 2025 a dohodovací řízení o úhradách na rok 2026 - MUDr. Zorjan 

Jojko 
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Pan předseda uvítal členy Rady poskytovatelů. Pan doktor Jojko položil dotaz na 

MZD a zástupce pojišťoven a to konkrétně, zda došlo od posledního jednání Rady 

poskytovatelů (8.4.2025) k nějakým změnám, kdy ještě nebyly k dispozici 

základní odhady příjmů a nákladů systému. Shrnul, že dle dostupných informací 

se na úhradách dohodly zatím jen dva segmenty a předpokládá, že MZD bude u 

zbytku rozhodovat vyhláškou. Pan předseda doplnil, že dle zápisu z jednání rady 

ředitelů zdravotních pojišťoven, prostor pro navýšení úhrady s plátci není. Pan 

ředitel Troch sdělil, že příjmová stránka se vyvíjí podle zdravotně pojistných 

plánů. Co se týče dalšího roku, tam je shoda, že zpráva analytické komise má 

realistický obraz o příjmové stránce. Shrnul, že na příjmech, s čím bylo počítáno 

v dohodovacím řízení, s tím bude počítat i MZD. Co se týče finanční situace 

letošního roku, tak i nákladová stránka, alespoň dle dostupných údajů od 

zdravotních pojišťoven za první kvartál, se vyvíjí dle zdravotně pojistných plánů. 

Pan ředitel také připomněl členům pozvání na závěrečné jednání dohodovacího 

řízení. Poděkoval segmentům, které přistoupily na dohodu. Náměstek Bodnár 

potvrdil slova pana ředitele Trocha a dodal, že věří, že dohoda nastane s více 

segmenty. Popsal také situaci kolem centrové péče a složitost predikce výdajů. 

Zdůraznil, že jakýkoliv jiný nárůst než nulový zatíží systém veřejného zdravotního 

pojištění neadekvátně. Pan ministr řešil možné změny v úhradové vyhlášce do 

budoucna a zmínil potřebný tlak na sbližování základních sazeb a indikací u 

centrových léků. Dr. Loucký zmínil, že ZP argumentovaly v DŘ nárůstem 

mandatorních výdajů. Také na straně poskytovatelů ovšem vznikají mandatorní 

výdaje. Příkladem je IVD-R direktiva a její zavádění do praxe. Jeden z aktuálních 

výdajů souvisí s úpravami informačních systémů, v souvislosti s odesíláním 

laboratorních dat do ÚZISU. Laboratoře se ke této aktivitě stavějí pozitivně, ale 

reálný, s tím související náklad jim vzniká. Navíc současné řešení formátu 

odesílaných dat je provizorní (CSV) a po zavedení již dříve MZ odsouhlaseného 

formátu HL7, se tento náklad bude replikovat. Tyto náklady by na straně 

poskytovatelů měly být brány do úvahy stejně jako náklady ZP. V následné 

diskusi se probraly možnosti změň dohodovacího řízení. Také byla probrána 

metoda DRG, která nespadá do řešení Rady poskytovatelů, a proto bylo 

doporučeno tuto problematiku řešit přímo s Řídící radou DRG. 

Dále byla řešena datová podpora dohodovacího řízení, kdy k začátku května 2025 

byla vyskladněna řada datových sad založených na datech za rok 2023, a to na 

adrese: https://www.nzip.cz/dohodovaci-rizeni 

https://www.nzip.cz/dohodovaci-rizeni
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Data pro rok 2024 budou dostupná až v okamžiku, kdy dojde k dohlášení do 

NRHZS. Pro příští roky je cílem tento proces urychlit, aby byla data za poslední 

rok reálně dostupné již v přípravné fázi dohodovacího řízení.  

 

2. Vzdělávací aprobační program šestiměsíční po písemné a před 

praktickou částí aprobační zkoušky – MUDr. Miroslav Mach 

Pan doktor Mach odprezentoval členům Rady poskytovatelů prezentaci na téma 
Vzdělávací aprobační program – šestiměsíční období mezi písemnou a 
praktickou částí aprobační zkoušky. 

V prezentaci byl popsán aktuální stav u lékařů před kmenovou či atestační 
zkouškou a dále stav před aprobační zkouškou. Současně byl představen cíl 
vzdělávacího programu určeného pro lékaře, kteří vystudovali mimo Evropskou 
unii. 

Byly specifikovány podmínky odborné praxe, mezi něž patří: 

• úspěšné složení písemné části aprobační zkoušky, 
• úspěšné složení samostatné jazykové zkoušky, 
• získání rozhodnutí o povolení k výkonu odborné praxe lékaře. 

Dále byla zmíněna charakteristika akreditovaného zařízení, délka odborné praxe 
a další náležitosti související s tématem. 

Cílem pana doktora Macha je změnit současný stav – ideální by podle něj bylo, 
aby uchazeč mohl být v rámci aprobace vysílán mimo své domovské pracoviště 
pouze do oborů, kterými vysílající nemocnice nedisponuje, a aby bylo možné 
šestiměsíční aprobační program absolvovat také formou odborné praxe na jiných 
akreditovaných pracovištích. 

K této prezentaci proběhla rozsáhlá diskuse, na jejímž závěru bylo dohodnuto, že 
proběhne schůzka s paní ředitelkou Maříkovou a paní vedoucí Polákovou k 
projednání možných řešení. 

Celkovým závěrem však bylo konstatováno, že tato situace není zcela řešitelná 
vzhledem k platným nařízením Evropské unie. 

 

Různé:  
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V bodě různé neproběhl žádný návrh bodu.  

 

Zpracovala: Dominika Brožíková 


